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Decyzją Jury Konkursu zostali wybrani laureaci i wyróżnieni XIV Edycji
Narodowego Konkursu Ekologicznego „Przyjaźni Środowisku”. Zespół Szkół
nr 1 w Sanoku został laureatem w kategorii "Promotor ekologii". Wśród
dziesięciu laureatów znalazły się jeszcze tylko trzy szkoły: Zespół Szkół
Ekonomiczno-Hotelarskich im. Emilii Gierczak w Kołobrzegu, Gimnazjum 
nr 2 im. Mikołaja Kopernika w Chojnowie oraz Zespół Szkół im. Jana Pawła II 
w Stobiernej. Zachęcamy do zapoznania się z prezentacją naszego programu 
oraz z listą laureatów i wyróżnionych http://www.przyjazni-srodowisku.pl

Członkowie Zespołu „Ekobanda” wraz z dyrektor Marią Pospolitak i nauczycielką Małgorzatą Chomiszczak wzięli 
udział w uroczystej Gali zakończenia V edycji Ogólnopolskiego Konkursu Ekologicznego „Drugie życie elektrośmieci”.
Jury konkursu oceniło osiem raportów z działań i ostatecznie sklasyfikowało sanocki zespół na III miejscu w kraju wśród
szkół ponadgimnazjalnych.
Ocenie podlegały: przeprowadzenie promocji zbiórki ZSEE i zużytych baterii w szkole i mieście, zbadanie lokalnego
systemu zbiórki tych odpadów oraz organizacja konferencji z udziałem lokalnych władz. Ważna była też ilość zebranych
elektroodpadów (ponad 5,5 tony) i baterii (210 kg). 
Uczniowie świetnie poradzili sobie również z nagraniem filmiku promocyjnego, który znalazł się na 1. miejscu
w swojej kategorii wiekowej. Młodzież współpracowała z Urzędem Miasta, Starostwem Powiatowym, dyrekcją
i nauczycielami Szkoły Podstawowej nr 2 i Przedszkola nr 1, Miejskim Przedsiębiorstwem Oczyszczania oraz wieloma
instytucjami, które wsparły uczniów jako sponsorzy.

Zespół "Ekobanda":
Sandra Chromiak
Katarzyna Ciwińska
Patrycja Cypcarz
Tomasz Krochmal
Klaudia Kruczkiewicz
Dominika Łesak
Marzena Pleśniarska
Grzegorz Rosiek
Sabina Stabryła
Mateusz Wołch
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Sports Fans Club ZS1 Sanok

PROJEKTY W EKONOMIKU

Nauczyciele Zespołu Szkół nr 1 wyszli z inicjatywą poszerzenia pozaszkolnej edukacji młodzieży w zakresie rozwoju postaw tolerancji i zrozumienia
międzyludzkiego. Bodźcem była chęć kształtowania u młodych ludzi właściwych zachowań społecznych, w tym postawy fair play podczas rywalizacji
sportowych i kulturalnego kibicowania na imprezach sportowych.
Zjawisko powszechnej agresji obserwowane już od wielu lat na naszych obiektach sportowych przenoszone jest do domów, szkół i innych środowisk,
dlatego też nauczyciele postanowili (w oparciu o środki unijne) stworzyć program edukacji młodzieży. Aby projekt był atrakcyjny, zaproszono do współpracy
młodzież z Hiszpanii (Lorcia) oraz Bułgarii (Pliven).
Program 7-dniowej wymiany był bardzo bogaty i przewidywał między innymi zajęcia warsztatowe z psychologiem, konkurs plastyczny dla dzieci szkół
podstawowych i gimnazjalnych, happeningi, wieczory międzykulturowe, grę terenową po Sanoku, wycieczkę do Krakowa, Soliny oraz Rzeszowa.
Młodzież uczestnicząca w programie sama też zorganizowała rywalizacje sportowe: mecz piłki nożnej, zawody pływackie, jazdę na rolkach, tyrolkę- ucząc
się w ten sposób odpowiedzialności, umiejętności wspierania się w grupie, tolerancji, a w trakcie zawodów sportowych kulturalnego kibicowania. Jako
„kulturalni kibice” uczestnicy projektu dopingowali pojedynek Stali Sanok z Polonią Przemyśl w rozgrywkach o Puchar Polski.
Każda ze stron projektu zapoznała się z historią i kulturą innych państw. Zorganizowano cykl spotkań kulturowych: wieczór hiszpański, bułgarski, polski.
Szczególnie uroczysty był wieczór polski, jako że został przeprowadzony w amfiteatrze Muzeum Budownictwa Ludowego i poprzedzony był zwiedzaniem
Skansenu.
Za realizację rojektu odpowiedzialni byli nauczyciele: pani Dorota Biernikiewicz, pani Agnieszka Dubis i pan Bogdan Chomiszczak. W realizacji programu
wzięli udział uczniowie obecnych klas 2a i 3l, którzy jako gospodarze spotkania okazali się znakomici!

Kurs językowy w Plymouth

Zespół Szkół nr 1 w Sanoku aktywnie realizuje projekty staży zagranicznych dla uczniów
w ramach programu Leonardo da Vinci. Program ten jest częścią programu edukacyjnego Unii
Europejskiej "Uczenie się przez całe życie" (Lifelong Learning Programme).
W bieżącym roku szkolnym kolejni uczniowie Technikum Ekonomicznego i Logistycznego wyjadą na
staże do Plymouth w Wielkiej Brytanii, a w marcu na Słowację pojadą gastronomowie. Odbycie staży
daje uczniom różnorodne korzyści zawodowe: realizacja innowacyjnego programu praktyk
w innym kraju,możliwość udziału w dodatkowych formach kształcenia (kursy językowe, kursy
barmańskie, baristyczne, carvingu), otrzymanie certyfikatu Europass Mobilność, potwierdzającego
zdobyte kompetencje zawodowe i uznawanego we wszystkich krajach UE. Stażyści mają także
możliwość ciekawego i różnorodnego spędzenia czasu, poznania nowej kultury, nowych ludzi.
Niezwykle ważne jest przy tym kształtowanie otwartości i wrażliwości międzykulturowej, nauka
języków obcych oraz umiejętności adaptowania się do warunków życia i pracy w różnych krajach
europejskich.

archiwum ZS1

archiwum ZS1
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Kulturalny wywiad z...

panem Sebastianem Niżnikiem- 
starostą Powiatu Sanockiego
przeprowadziły Monika Stabryła i Kinga Dendura

W niedzielę 15
września moje
koleżanki i koledzy
ze szkoły
uczestniczyli
w otwarciu nowego
dziedzińca
zamkowego. 
W związku z tym
chciałabym zadać
kilka pytań
dotyczących
przedsięwzięć
powiatowych
związanych 
z kulturą.
Przeczytałam
w Tygodniku
Sanockim, 
że projekt
„Rewitalizacja
wzgórza
zamkowego” ma
wartość ok. 7 mln
zł. Kto miał
największy udział
w opracowaniu
tego projektu?
Na pewno Dyrekcja
Muzeum, ponieważ
są to osoby fachowe,
które potrafią
poprowadzić tego
typu rozwiązania,
również Konserwator
Zabytków, który ma
bardzo duży wpływ
na to, jak powinien
wyglądać teren
zabytkowy. Jeżeli
chodzi
o dofinansowanie,
bardzo wiele osób
zaangażowało się
w kwestie związane
z pozyskaniem
środków

pieniężnych.
Uzyskaliśmy je
z Regionalnego
Programu
Operacyjnego
i z Ministerstwa
Kultury, a resztę
dołożyła Rada
Powiatu i tym
sposobem mogliśmy
wykonać tę
inwestycję
Czy w Starostwie
Powiatowym jest
specjalna grupa
powołana do
pozyskiwania
środków
z funduszy
europejskich?
Po objęciu funkcji
starosty powołałem
czteroosobowy
zespół, który zajmuje
się pozyskiwaniem
środków na projekty
inwestycyjne.
Oprócz tego mamy
Wydział Promocji
Kultury, który
również zajmuje się
pozyskiwaniem
środków, jednak są
one związane
z kulturą, promocją
i szeroko pojętą sferą
public relations.
Uroczystość na
Zamku została
połączona
z obchodami
IV edycji Nocy
Kultury Galicyjskiej.
Kto był
pomysłodawcą tego
wydarzenia?
W starostwie

utworzyła się grupa,
która zainicjowała
Noce Kultury.
Wzorowaliśmy się na
istniejących już
imprezach, m. in.
w Lublinie. Pierwsza
edycja odbyła się
przy niesprzyjającej
takiej imprezie
pogodzie, dlatego
przybyło mało ludzi,
ale z każdym rokiem
przybywało
uczestników.
Którą z imprez
kulturalnych
organizowanych
przez Powiat uważa
Pan za
najważniejszą?
Dlaczego ?
Myślę, że „Noce”,
ponieważ jest ona
mocno
zróżnicowana:
proponujemy teatr,
muzykę, warsztaty,
zajęcia plastyczne
i pisarskie. Tym
ostatnim towarzyszy
konkurs dla
młodzieży, która
pisze opowiadania.
Plonem tego
przedsięwzięcia jest
książka „Historie
znane i
nieznane”.Oczywiście
mamy wiele innych
imprez, które
z powodzeniem
organizowaliśmy:
„Jarmark
Bożonarodzeniowy”,
„Niedziela Palmowa
w skansenie” czy

„Bartnik Ziemi
Sanockiej”, a także „
Europejski Dzień
Języków”. Warto
dodać, że
organizujemy
również pokazy
filmowe. Ponadto
przygotowaliśmy
mnóstwo wystaw
historycznych
i imprez
patriotycznych, udało
się nam ufundować
sztandar dla 21
Batalionu
Logistycznego,
dzięki czemu 
w niektórych
uroczystościach
uczestniczą
żołnierze, a to
podnosi ich rangę
i zarazem zwiększa
widowiskowość.
Jeżeli ktoś wychodzi
z ciekawą inicjatywą,
podejmujemy z nim
współpracę,
wspieramy go
i dajemy z siebie
wszystko.
Jakie formy
działalności
kulturalnej należą
do Pana
ulubionych?
Nie mam swojej
jednej ulubionej
formy, lubię
koncerty, teatr,
książki , filmy.
Myślę, że każda jest
jakąś alternatywą dla
spędzania wolnego
czasu. Ludzie
często ograniczają

się do telewizji 
i grillowania. My,
organizując nasze
imprezy, chcemy
pokazać, że możliwe
są różnorodne formy
spędzania wolnego
czasu, do tego też
zachęcamy ludzi.
Wszystko, co
proponujemy, ma
zachęcić lokalną
społeczność do jak
najliczniejszego
udziału, ale nie tylko
biernego. Oprócz
rozrywki stawiamy
też na szerzenie
ważnych wartości. 
W tym roku
zaprosiliśmy do
współpracy
Benedyktynów, stąd
wizyta Ojca Leona,
który przeprowadził
bardzo pouczające
i zabawne spotkanie
z mieszkańcami
powiatu sanockiego.
Jakiej muzyki
słucha Pan 
w czasie wolnym?
Proszę wymienić
ulubionych
wykonawców. 
A czy są jakieś
książki, do których
Pan powraca?
Słucham naprawdę
szerokiego grona
wykonawców, więc
nie mogę wymienić
kilku ulubionych. 
W każdym razie nie
wyobrażam sobie
życia bez muzyki.
Jeżeli zaś chodzi 

o lektury, to lubię po
prostu dobre książki.
Nie każda książka
konkretnego autora
odpowiada jego
zwyczajowemu
poziomowi
artystycznemu,
często z powodu
wymogów
rynkowych i presji
wydawnictwa; jeżeli
jednak pisarz nie ma
konkretnego terminu
na ukończenie
następnego utworu,
może spokojnie
poczekać na wenę -
rezultatem będzie
znakomita książka,
której warto
poświęcić swój czas.
Dziękujemy za
rozmowę.
Ja również dziękuję.
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Na zdjęciach nasze nowe koleżanki i koledzy w technikum.
A obok ich wrażenia z pierwszych dni pobytu w szkole.

Kamila z 1a: Kiedy nadszedł dzień rozpoczęcia roku szkolnego każdy z nas
skrywał w sobie wiele obaw związanych z nową szkołą.Obawiał się, czy
zostanie zaakceptowany przez nową klasę, czy będzie radził sobie z nauką
i jak odnajdzie się w nowym otoczeniu? Jednak już po pierwszym dniu w
szkole każdy wyszedł z uśmiechem na twarzy. Poznaliśmy fajnych ludzi
i nauczycieli, zaprzyjaźniliśmy się z "Żakiem". Dużo z nas miało wiele
wątpliwości co do wyboru szkoły, ale teraz jesteśmy bardzo zadowoleni.

Aleksandra i Dawid z 1h: W nowych murach szkolnych od samego początku
spodobała nam się otwartość nauczycieli. Podoba nam się miła atmosfera
jaka panuje w tej szkole. Za silną stronę naszej klasy uważamy dobre
zgranie się oraz to, że nie tworzą się żadne podgrupy. Co nas szczególnie
zadowala to fakt, że tak szybko udało nam się ze sobą zintegrować.

klasa 1h

Martyna i Szczepan z 1l: Ciekawa szkoła, interesujący kierunek, dobrze
wyszkolone grono pedagogiczne, w tym nasza pani wychowawczyni
i w końcu świetna klasa, super kumple i kumpele, w skrócie 1l. Klasa 1l żyje
w zgodzie, każdy potrafi się porozumieć mimo tego, że większość 
z nas zna się tylko trzy tygodnie, ale to nie przeszkadza nam w integrowaniu
się.

Anna z 1ż: Wybraliśmy tę szkołę, ponieważ bardzo nam się spodobała.
Możemy w niej doskonali swoje umiejętności poprzez praktyki w szkole, 
a także możliwość praktyk w innych państwach. Możemy tu rozwijać swoje
zainteresowania. Dzięki tej szkole zdobywamy wymarzony zawód, a także
przygotowujemy się do matury.

1ż

Grzegorz Rosiek

Grzegorz Rosiek
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